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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii (nr 8)
4 maja 2020 r.
Komisja Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii, obradująca pod 
przewodnictwem posła Jana Grabca (KO), przewodniczącego Komisji, zrealizo-
wała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie wniosku o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do roz-
patrzenia rządowego projektu ustawy o doręczeniach elektronicznych       
(druk nr 239).

W posiedzeniu udział wzięli: Wanda Buk podsekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji wraz ze współ-
pracownikami, Karol Krzywicki zastępca prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej wraz ze współ-
pracownikami, Maciej Świtkowski dyrektor Departamentu Poczty Ministerstwa Infrastruktury wraz 
ze współpracownikami oraz Karol Karski, Beata Mazurek i Andżelika Możdżanowska – posłowie 
Parlamentu Europejskiego.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Beata Maciak, Wioletta 
Więciorkowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych, Tomasz Czech, Krzysztof 
Karkowski, Piotr Podczaski – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):

Otwieram posiedzenie Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii. 
Informuję, że posiedzenie Komisji zostało zwołane przez panią marszałek na podsta-
wie art. 158j ust. 2 regulaminu Sejmu i będzie prowadzone z wykorzystaniem środków 
komunikacji elektronicznej, umożliwiających porozumiewanie się na odległość.
Witam wszystkich  przybyłych  na posiedzenie  odbywające  się  w budynku  Sejmu. 

Witam  panią  minister  Wandę  Buk  oraz  przedstawicieli  Ministerstwa  Cyfryzacji, 
Ministerstwa Infrastruktury, Urzędu Komunikacji Elektronicznej, Kancelarii Sejmu, 
w szczególności legislatorów, na których pomoc dziś bardzo liczymy. Witam przedstawi-
cieli zaproszonych instytucji i obserwatorów naszych pracy. Na koniec witam parlamen-
tarzystów, posłów, członków Komisji obecnych na sali  i obserwujących nas za pomocą 
łączy elektronicznych, a także  innych parlamentarzystów obecnych podczas naszego 
dzisiejszego posiedzenia.
Pierwszym naszym obowiązkiem jest stwierdzenie kworum. W związku z tym przy-

stąpimy do sprawdzenia kworum posłów członków Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności 
i Nowoczesnych Technologii. Bardzo proszę państwa posłów o naciśnięcie jakiegokolwiek 
przycisku w celu potwierdzenia obecności na posiedzeniu w systemie informatycznym.
Dziękuję bardzo za udział w głosowaniu. Zamykamy głosowanie.
Mamy potwierdzenie. Głosowało 16 posłów – członków Komisji. W związku z tym 

stwierdzam, że mamy kworum i możemy prowadzić posiedzenie.
Porządek  dzisiejszego  posiedzenia  przewiduje  rozpatrzenie  rządowego  projektu 

ustawy o doręczeniach elektronicznych – druk nr 239. W tym momencie zapytuję o uwagi 
do porządku dziennego. Bardzo proszę, pan przewodniczący Czarnecki.

Poseł Witold Czarnecki (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, szanowni państwo, Wysoka Komisjo, mam nastę-
pującą propozycję – chcę złożyć formalny wniosek o powołanie podkomisji do rozpatrze-
nia rządowego projektu ustawy o doręczeniach elektronicznych. Projekt będący przed-



4                    j.s.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Cyfryzacji, innowacyjności i nowoczesnych Technologii (nr 8)

miotem dzisiejszych rozważań jest bardzo obszerny. Zmianom ulega prawie 60 ustaw, 
a projekt dotyka nawet większej ich liczby, bo prawie 70. Tak duży zakres zmian, obej-
mujący różne dziedziny prawa, wymaga należnej uwagi. Zwracam też uwagę, że w ostat-
nim czasie Sejm podjął prace i przyjął ustawy, które dotykają tego projektu. Ten pro-
jekt przedstawiany był już w październiku zeszłego roku. Aby uwzględnić te wszystkie 
zmiany nasza Komisja powinna temu projektowi dokładniej się przyjrzeć. Te zmiany 
wymagają uwzględnienia w pracach nad niniejszym projektem. Trzeba poświecić mu 
więcej uwagi. Wiemy, że wpłynęło prawie 2 tys. uwag przy pracach nad projektem. Sły-
szałem, że Biuro Legislacyjne ma tysiąc uwag. Myślę, że ze względu na złożoność pro-
jektu ten wniosek jest właściwy i moje uzasadnienie jest wystarczające. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Bardzo dziękuję. Czy pani minister zechce zabrać głos w tej sprawie? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji Wanda Buk:
Panie przewodniczący, szanowni państwo posłowie, w pełni popieramy wniosek złożony 
przez pana posła Czarneckiego. Faktycznie proszę zwrócić jeszcze uwagę na to jak wiele 
pracy wymaga dostosowanie ustawy do obecnej rzeczywistości. W tarczy nr 2 wprowa-
dziliśmy tzw. hybrydę odwróconą. W sytuacji, gdy e-doręczenia, nad którymi obecnie 
pracujemy, wprowadzają tę postać przesyłki hybrydowej już w sposób docelowy musimy 
w naszej ocenie wspólnie popracować nad tym, aby te rozwiązania były komplemen-
tarne, mimo tego, iż nawet gdy o tym mówię mamy głębokie przekonanie, że są dwa 
rozwiązania wzajemnie się wykluczające. Musimy w związku z tym zadbać o to, aby 
nie było rozbieżności, zarówno na poziomie stosowania prawa, jak i ustawiania całego 
procesu doręczeń. Popieramy ten wniosek. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Bardzo dziękuję. Jeszcze pan przewodniczący.

Poseł Witold Czarnecki (PiS):
Bardzo dziękuję. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałem powiedzieć jeszcze 
rzecz następującą – złożyłem wniosek, który wcześniej uzgodniłem z panem przewodni-
czącym, który podzielał moje spostrzeżenia. To nie jest wniosek tylko w moim imieniu, 
ale również w imieniu pana przewodniczącego. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Tak, oczywiście. Ten wniosek jest uzgodniony w prezydium Komisji. Bardzo proszę jesz-
cze o stanowisko Biura Legislacyjnego.

Legislator Piotr Podczaski:
Panie przewodniczący, szanowni państwo, dla nas pośpiech nigdy nie jest dobry, gdyż 
nie służy tworzeniu dobrego prawa. Bardzo popieramy, aby te prace rozciągnąć  tro-
chę w czasie, tym bardziej że projekt jest bardzo skomplikowany. To skomplikowana, 
nowa materia, wpływająca na bardzo wiele dziedzin prawa. Należałoby się skonsultować 
z przedstawicielami różnych ministerstw. Czas na przeprowadzenie prac w podkomisji 
pozwoliłby nam na dokładniejsze skonsultowanie tego projektu z rządem. Sytuacja spo-
wodowana koronawirusem spowodowała, że nie byliśmy w całości tego projektu jeszcze 
uzgodnić. Bardzo prosimy o uwzględnienie tej uwagi i rozpatrzenie projektu w podko-
misji.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Bardzo dziękuję. Chciałem tylko dodać, że poza obszernością tego druku sejmowego, 
który będzie przedmiotem prac Komisji czy też podkomisji, jeśli taka będzie wola człon-
ków Komisji, jest jeszcze około tysiąc uwag Biura Legislacyjnego. Są też poprawki przy-
gotowane przez parlamentarzystów, wnioski zgłaszane ze strony zainteresowanych pod-
miotów. Czeka nas naprawdę dużo pracy i myślę, że warto powołać podkomisję, która 
gruntownie przeanalizuje wszystkie zgłaszane propozycje.
Zanim przejdziemy do głosowania chcę tylko zapytać czy ktoś z członków Komisji 

chciałbym zabrać głos w tej sprawie, przed przegłosowaniem tego wniosku? 
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Zmiana  porządku  obrad.  Poprosimy  o przygotowanie  głosowania. Gdy  będziemy 
gotowi, przystąpimy do głosowania. Za chwilę to zrobimy. Czekamy na przygotowanie 
odpowiedniej formuły.
Jeśli wszyscy posłowie członkowie Komisji zdążyli oddać głos, zamykamy głosowa-

nie. Bardzo dziękuję za udział w głosowaniu. Głosowało 17 posłów członków Komisji 
– za 16 głosów, przeciw brak, wstrzymał się jeden członek Komisji.
Stwierdzam, że wniosek został przyjęty.
Przystępujemy do powołania podkomisji do spraw rozpatrzenia rządowego projektu 

o doręczeniach elektronicznych. Bardzo proszę pana przewodniczącego o zabranie głosu.

Poseł Witold Czarnecki (PiS):
Wysoka Komisjo, panie przewodniczący, rozmawialiśmy wcześniej z panem przewodni-
czącym i prezydium doszło do porozumienia, że skład podkomisji powinien liczyć 7 osób 
– 4 członków ze strony Prawa i Sprawiedliwości, 2 członków ze strony Koalicji Obywa-
telskiej i jeden przedstawiciel Lewicy. Jeśli pan przewodniczący pozwoli, podam skład 
kandydatów ze strony Prawa i Sprawiedliwości: pan Dariusz Stefaniuk, pan Robert Gon-
tarz, pan Jerzy Bielecki i Witold Czarnecki. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Bardzo dziękuję. mamy propozycję  siedmioosobowego  składu podkomisji. Zgłoszone 
zostały 4 kandydatury. Chciałbym zgłosić do składu podkomisji pana posła Michała Gra-
matykę i pana posła Grzegorza Napieralskiego. Panowie posłowie wyrazili zgodę. Bardzo 
proszę, pan poseł Gawkowski.

Poseł Krzysztof Gawkowski (Lewica):
Dzień dobry wszystkim.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Witamy panie pośle. Bardzo proszę o zabranie głosu.

Poseł Krzysztof Gawkowski (Lewica):
Dziękuję bardzo. Chciałem do podkomisji zgłosić pana posła Roberta Kwiatkowskiego.

Przewodniczący poseł Jan Grabiec (KO):
Pan poseł wyraża zgodę? Tak. Dziękuję bardzo. Posłowie zgłoszeni do składu podkomisji 
wyrazili zgodę. Prosimy o odczytanie wszystkich nazwisk, jeśli sekretariat nam pomoże. 
Nie ma innych zgłoszeń. Mamy proponowaną liczbę siedmiu członków podkomisji. Wpły-
nęło siedem zgłoszeń. Zamykam listę kandydatów. Za chwilę przejdziemy do przegłoso-
wania składu podkomisji. 
Przypomnę, że zgłoszony został pan poseł Stefaniuk, pan poseł Gontarz, pan poseł 

Bielecki, pan poseł Czarnecki oraz panowie posłowie Gramatyka, Napieralski, a także 
pan poseł Kwiatkowski. To siedem kandydatur. Czy możemy przystąpić do głosowania? 
Bardzo proszę, zarządzam głosowanie nad powołaniem podkomisji w odczytanym skła-
dzie.
Kto z państwa członków Komisji jest za powołaniem podkomisji do spraw rządowego 

projektu ustawy o doręczeniach elektronicznych? Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. 
Kto wstrzymał się od głosu?
Dziękuję bardzo za udział w głosowaniu. Zamykam głosowanie. Głosowało 17 człon-

ków Komisji. Za powołaniem podkomisji głosowało 17 posłów. Nikt nie był przeciw i nikt 
się nie wstrzymał od głosu.
Stwierdzam, że podkomisja została powołana.
Zgodnie z art. 158j  regulaminu Sejmu posiedzenia podkomisji  zwołuje marszałek 

Sejmu. W związku z tym możliwość ukonstytuowania podkomisji zaistnieje po zwoła-
niu posiedzenia podkomisji przez panią marszałek, która uzyska informację o decyzji 
podjętej przez Komisję niezwłocznie.
Bardzo państwu dziękuję za udział w posiedzeniu Komisji. Zamykam posiedzenie 

Komisji. Dziękuję.


